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El 29 de novembre de 2013 els valencians vam contemplar amb estupor com tancaven la Ràdio i Televisió 
Valencianes, abruptament i sense cap justificació raonable. Fa quatre anys que vam assistir amb perplexitat, 
durant aquell dia i aquella nit, a un seguit d’escenes ben poc dignes d’una democràcia moderna. Els dies se-
güents es van succeir pronunciaments i reaccions de tot tipus: agents socials, sindicals, polítics i acadèmics 
vam expressar amb claredat la gravetat del que significava el fet de deixar als valencians sense mitjans de 
proximitat i en la nostra llengua.

Perquè el més greu és que el tancament de RTVV se sumava al tancament forçat de les emissions de TV3 i Ca-
talunya Ràdio al País Valencià dos anys abans, després d’un procés d’assetjament polític i econòmic de l’asso-
ciació encarregada de la reemissió del senyal, Acció Cultural del País Valencià, i que va provocar mobilitzacions 
multitudinàries i tot tipus de denúncies. Així, el tancament de TV3 i Catalunya Ràdio, i sobretot la liquidació 
de RTVV, ens ha deixat als valencians sense mitjans de comunicació públics de proximitat, que informen de la 
nostra realitat i que ho facen en la nostra llengua. I això té diverses conseqüències:

 Primer, no es pot parlar d’igualtat lingüística, si una llengua no té accés als mitjans de comunicació de masses, 
que avui encara continuen essent la televisió i la ràdio. Segon, no es pot parlar de pluralitat informativa si els 
ciutadans no tenen l’opció de poder veure un mitjà perquè els ha estat tancat pel poder polític. Tercer, no es 
pot parlar d’autogovern si els valencians no disposem d’una televisió i una ràdio pròpies, la supressió de les 
quals, a més a més, representa la ruïna d’un sector econòmic i tecnològic de primer nivell, que crea empreses 
i llocs de treball i que, per a les universitats, esdevé un magnífic planter i una eixida professional per a molts 
estudiants.

Les universitats públiques valencianes i Acció Cultural del País Valencià ens hem pronunciat diverses vegades 
en els últims anys en el sentit que estem apuntant, i hem expressat sobretot la nostra preocupació perquè es 
resolga aquesta situació: els valencians necessitem, i ens mereixem, tenir mitjans de comunicació públics, de 
qualitat i en la llengua pròpia.

Avui, dos anys després del canvi de cicle polític, s’anuncia que la nova ràdio i televisió valencianes emetran en 
proves d’ací a quatre mesos, i de manera normalitzada potser a la tardor de 2018. Ens alegrem de l’anunci, 
que tant s’ha fet esperar, i volem expressar públicament el nostre suport al projecte d’À Punt, i simultàni-
ament demanem als responsables institucionals que no ho ajornen més temps, perquè és ja urgent que 
comence a emetre. I demanem també un compromís públic per a la recuperació del senyal dels canals de la 
Corporació Catalana de Mitjans Audiovisuals, compromís que també hauria de rebre el suport de totes les 
forces parlamentàries i polítiques, ja que significa simplement l’execució de l’acord d’intercanvi de senyals 
signat pel president Alberto Fabra i aprovat per les CortsValencianes.


